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Svar på spørgsmål fra Mona Juul (KF) stillet den 9. november 2023.  

Spørgsmål nr.32: 

”Er det ministerens opfattelse, ar den nye AI-forordning er for vidtgående i sin risikobaserede 
tilgang til kunstig intelligens” 

Svar: 

Det er ikke min opfattelse, at den nye AI-forordning er for vidtgående i sin risikobaserede til-
gang til kunstig intelligens, i den form som forordningen ligger på forhandlingsbordet nu. For-
ordningen udpeger anvendelser af kunstig intelligens inden for særlige områder som høj-ri-
siko, hvis der er risiko for krænkelse af grundlæggende rettigheder eller for fysisk skade, og 
sætter krav til systemer, der er tiltænkt anvendelse indenfor disse områder. Det synes jeg er 
en fornuftig og proportional tilgang, idet kunstig intelligens, der anvendes på alle mulige an-
dre ikke-risikofyldte områder, dermed ikke pålægges tunge krav.  

Jeg er dog enig i, at Kommissionens oprindelige forslag ikke var tydeligt nok i afgrænsnin-
gerne, men det er heldigvis blevet bedre igennem forhandlingerne, bl.a. på baggrund af den 
danske indsats.  

Med venlig hilsen  

Marie Bjerre 
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